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Θόδωρος Ξυδιάς: 
Ένας μεγάλος συνθέτης 
από το Σουληνάρι
Ένας από τους μεγαλύτερους

Έλληνες συνθέτες σήμερα στη
χώρα μας και όχι μόνο, είναι ο
Θοδωρής Ξυδιάς που γεννήθηκε
στο Σουληνάρι και μεγάλωσε στην
Πύλο. Σπούδασε στο «Εθνικό
Ωδείο Δάφνης» και στο «Σύγχρονο
Ωδείο» πιάνο και θεωρητικά.
Παράλληλα σπούδασε νομικά στο
Πανεπιστήμιο Κομοτηνής. Έχει
γράψει μουσική για το θέατρο και
την τηλεόραση. 

Έχει συνεργαστεί με το Στέφανο
Ληναίο στο θέατρο «Άλφα» από το
1984 έως το 1992, με τον Αλέκο Σακελλάριο στο έργο «Θανασά-
κης ο πολιτευόμενος», με το Μίκη Θεοδωράκη ως ενορχηστρωτή
στο έργο του Αζίζ Νεζίζ «Το θεριό του ταύρου», με το ΔΗΠΕΘΕ
Θράκης, με το Ελεύθερο Θέατρο Κηφισιάς και με το Πελοποννη-
σιακό Θέατρο. Έχει συνεργαστεί με τους Λάκη Λαζόπουλο, Κώστα
Μακεδόνα, Γεράσιμο Ανδρεάτο, Νίκο Δημητράτο, Θανάση Γκαϊφύ-
λια, Πόπη Αστεριάδη κ.ά.

Ο Γιάννης Κότσιρας 
έχει καταγωγή 
από τα χωριά μας
Η καταγωγή του μεγάλου Έλληνα τραγουδιστή Γιάννη

Κότσιρα είναι από τα χωριά μας και συγκεκριμένα από το
χωριό Χανδρινού του διπλανού μας δήμου Χιλιοχωρίων.
Μάλιστα ο Γιάννης Κότσιρας είναι και μέλος σε μια περι-
βαλλοντική ομάδα που ασχολείται με τα περιβαλλοντικά
προβλήματα της Μεσσηνίας. Βλέπετε ουδέποτε ξέχασε
τον τόπο καταγωγής του και συχνά βρίσκει χρόνο να τον
επισκεφτεί.

Ευχόμαστε
κάθε επιτυχία

Η Έρσυ Κωτσοβόλου του
Γεωργίου είναι μια νέα κοπέ-
λα με καταγωγή από το
Βλάση και μόνιμη κατοικία
την Πύλο. Φέτος το καλοκαί-
ρι ήταν από τις μαθήτριες
εκείνες που έδωσαν εξετά-
σεις και πέρασαν στο Πανε-
πιστήμιο. Η Έρσυ Κωτσοβό-
λου πέρασε στη Νομική της
Θράκης. Η εφημερίδα μας
της εύχεται κάθε επιτυχία
στη ζωή της

Δε μπόρεσε να επανεκλεγεί βουλευτής
Ο Δημήτρης Σαμπαζιώτης

που η καταγωγή του είναι
από το χωριό Καρποφόρα
(η Καρποφόρα μέχρι το
1912 άνηκε στο δήμο Βου-
φράδας) δεν μπόρεσε να
επανεκλεγεί Βουλευτής
Μεσσηνίας αν και στο ενερ-
γητικό του είχε πλούσιο
έργο. Η μεγάλη μείωση των
βουλευτικών εδρών για το
κόμμα της Νέας Δημοκρα-
τίας οδήγησε και το δρα-
στήριο Δημήτρη Σαμπαζιώ-
τη εκτός Βουλής. Γεννήθη-
κε στην Καρποφόρα Πυλίας
Μεσσηνίας το 1960. Είναι
Έγγαμος και το επάγγελμά
του είναι Φυσικός. Έχει
σπουδάσει στο Πανεπιστή-
μιο Ιωαννίνων (Τμήμα Φυσι-
κής) και στο ΤΕΙ Καλαμάτας
(Τμήμα Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης). Εξελέγη βουλευτής
με την Νέα Δημοκρατία,
2004 και το 2007. Ο Δημή-
τρης Σαμπαζιώτης ασχολή-
θηκε με το φοιτητικό συνδι-

καλισμό ως μέλος της ΔΑΠ
ΝΔΦΚ. Διετέλεσε αιρετό
μέλος της Νομαρχιακής
Επιτροπής ΟΝΝΕΔ Ιωαννί-
νων ως υπεύθυνος Αγροτι-
κού και Κινητοποίησης στο
χρονικό διάστημα 1980-
1986. Συμμετείχε στους
αγώνες για το Βορειοηπει-
ρωτικό Εθνικό μας θέμα σε
συνεργασία με το ίδρυμα
βορειοηπειρωτικών μελε-
τών, και τις εκκλησιαστικές
οργανώσεις. Το 1994 εξελέ-
γη Νομαρχιακός σύμβου-
λος και διετέλεσε Πρόε-
δρος Eπιτροπής Kοινωνικών
Υποθέσεων.

Το 1998 εξελέγη 1ος
Νομαρχιακός Σύμβουλος

Ο Βασίλης Φιλόπουλος
από το Κοντογόνι

Ο Βασίλης Φιλόπουλος τον
οποίο οι συμπατριώτες του
αποκαλούσαν Καφοβασίλη
ήταν ένα από τα παλικάρια του
χωριού Παπαφλέσσα που
πολέμησαν ηρωικά στη Μικρά
Ασία την περίοδο 1920-1922.
Όπως χαρακτηριστικά γράφει
στο βιβλίο του «Μεσσηνιακή
Παράδοση Βίου» ο συμπατριώ-
της μας Πάνος Κοσμόπουλος,
ο Βασίλης Φιλόπουλος στη
Μικρασία έφθασε πέρα από το
Σαγγάριο «και άκουγαν τα
κοκόρια της Άγκυρας, τόσο
κοντά». Η φωτογραφία είναι
από το προαναφερόμενο
βιβλίο.

Θα ασφαλτοστρωθεί ο δρόμος για το σπήλαιο του Κουφιέρου

Στις 30 Σεπτεμβρίου 2009 έγινε η εγκατάσταση του εργολάβου που θα εκτελέσει το έργο
ασφαλτόστρωσης του δρόμου προς το σπήλαιο Αγίων Αναργύρων Κουφιέρου στο Δήμο
Νέστωρος. Όπως μας επισήμανε ο δήμαρχος Αναστάσιος Τσορώνης στα τοπικά μέσα ενη-
μέρωσης θα γίνει ασφαλτόστρωση και βελτίωση σε μέρος του δρόμου που οδηγεί στο σπή-
λαιο, ξεκινώντας από το δρόμο που οδηγεί στη Φλεσσιάδα. Το έργο δημοπρατήθηκε με 47
χιλ. ευρώ τα οποία προέρχονται από ιδίους πόρους του δήμου αλλά και ένα σημαντικό
ποσό που είχε εξασφαλίσει ο δήμος από την πολιτεία.

Ο λαός μας στο διάβα του
χρόνου μην μπορώντας να
αντιμετωπίσει προβλήματα της
ζωής με επιστημονικά μέσα
αναζητούσε τις απαντήσεις
από παρατηρήσεις που έκανε
στη φύση, στα άστρα, στο
ζωικό και φυτικό βασίλειο και
αλλού. Έτσι στη Βουφράδα
εκείνα τα χρόνια η πρόγνωση
του καιρού ήταν μια δύσκολη
υπόθεση όπως εξάλλου δύσκο-
λη ήταν και σε όλη την Ελλά-
δα. Η λύση βρέθηκε για τους
κατοίκους των χωριών μας με
την παρατήρηση της φύσης ως
εξής: 1.« Άμα τα κοκόρια ή οι
πέρδικες λαλήσουνε αποβρα-
δίς θα βρέξει. Άμα δεν βρέξει
οπωσδήποτε θα έχουμε αλλα-
γή καιρού». 2 «Άμα λαλεί ο
κότσυφας στη μέση το κλαρί
προμηνύεται χιόνι». 3. «Άμα
βροντάει το νερό της βρύσης,

βγαίνει βροχή. Άμα κοιμάται
βγαίνει ξέρα» 4.«Άμα βουίζει το
ποτάμι καρτέρα τη βροχή». 5.
«Όταν το φεγγάρι έχει αλώνι,
θα βρέξει ή θα έχει αέρα». 6.
«Όταν το φεγγάρι δεν έχει
άστρια, έχει βροχή». 7. «Όταν
αστράφτει προς το νότο, έχου-
με βροχή». 8. «Όταν τα χελιδό-
νια και οι σπουργίτες πετάνε
χαμηλά, έχει βροχή». 9. «Όταν
καρπίζουν οι γλατζινιές
(=είδος φυτού) και οι σπαραγ-
γιές, θα έχουμε κακιά χρονιά.
Θα ρίξει χιόνι». 10. «Εάν μαρ-
καλιώνται νωρίς τα πρόβατα,
έχουμε χειμώνα». 11.«Λένε οι
τσοπάνηδες: Όταν η στάχτη το
πρωί έχει κάνει σγρουμπούλια,
τότε θα έχουμε βροχή». 12.
«Όταν περνάνε τα κοράκια από
βορρά προς νότο, πλησιάζει η
νύχτα». 13. «Η ανατολή όταν
έχει κόκκινα σύννεφα θα βρέ-

ξει». 14. «Όταν αστράφτει στη
Δύση, θα βρέξει. Όταν αστρά-
φτει στην Ανατολή δεν βρέχει».
15.«Όταν το φεγγάρι έχει
αλώνι, προκαλεί βροχή». 16.
«Όταν βάνει ο σκύλος τη
μούρη του στην ουρά του,
έχουμε χειμώνα βαρύ». Οι και-
ροί άλλαξαν, η επιστήμη έκανε
άλματα και η τηλεόραση μπήκε
για καλά στη ζωή μας οπότε
και οι Βουφραδιώτες πληροφο-
ρούνται τις καιρικές συνθήκες
πλέον από την Εθνική Μετεω-
ρολογική Υπηρεσία και δε χρει-
άζεται να παρατηρούν τη
φύση. Εμείς συγκεντρώσαμε
αυτά τα στοιχεία από γέροντες
ώστε και να μη χαθεί αυτό το
πολύτιμο υλικό και οι νεότεροι
να πληροφορηθούν στοιχεία
από τη ζωή των προγόνων
τους.

Η πρόγνωση του καιρού στη Βουφράδα

Η προίκα στη Βουφράδα
Στη Βουφράδα τα χρόνια εκείνα ένα από τα βασικά θέμα-

τα που έπρεπε να ρυθμίσει ο προξενητής άνδρας ή γυναίκα
όταν πήγαινε να κάνει προξενιό ήταν η διατύπωση της πρό-
τασης της προίκας. Ήταν μια δύσκολη υπόθεση αφού ο
προξενητής χρειαζόταν συνήθως να πάει καινα έρθει αρκε-
τές φορές στα σπίτια του γαμπρού και της νύφης με τις
απαντήσεις μέχρι την τελική συμφωνία. Πάνω σε ένα χαρτί
έγραφαν τα πάντα. Έγραφαν με κάθε λεπτομέρεια ό,τι
έταζε ο πατέρας της νύφης στο γαμπρό. Αυτό το χαρτί το
έλεγαν «Αρεσά» και το διαβάζανε δυνατά στους παραβρι-
σκόμενους στη διάρκεια του αρραβώνα. Αφού το διάβαζαν,
το έδεναν με μια κόκκινη κορδέλα και το έβαζαν πάνω σε
μια ψάθινη καρέκλα. Στην ίδια καρέκλα τοποθετούσαν και
ένα μικρό πανέρι. Οι καλεσμένοι στους αρραβώνες έριχναν
ό,τι χρήματα είχε ευχαρίστηση ο καθένας. Αυτά τα μάζευαν
και τα έδιναν στον προξενητή σαν αμοιβή για το προξενιό.
Το θέμα, όμως, της προίκας δεν τελείωνε εδώ. Την ημέρα
που θα γινόταν ο γάμος το πρωί πριν στεφανώσουν, πήγαι-
ναν οι συμπέθεροι στο συμβολαιογράφο στο Χατζή και έκα-
ναν το επίσημο συμβόλαιο για την προίκα της νύφης. Σήμε-
ρα που ζούμε σε μια άλλη εποχή όλα αυτά μας προκαλούν
γέλιο και ειρωνικά σχόλια όταν τα ακούμε από τους παλαιό-
τερους και ίσως είναι φυσιολογικό. Τότε όμως χωρίς προίκα
η «τσούπρα» θα έμενε στο ράφι. Γι΄ αυτό κι εκείνον που είχε
κορίτσι τον θεωρούσαν δύστυχο.

και διετέλεσε Πρόεδρος
Νομαρχιακού Συμβουλίου
έως το 2002.




